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Dag för justering     26 april 2017 

 

Sekreterare 
 

Ordförande Vice ordförande 

 
  

  



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
20 april 2017 

Blad 2 

 

  

§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Stadsdelsnämnden beslöt att utse ordförande Sus Andersson (MP) och 

vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) att justera dagens protokoll. 

Stadsdelsnämnden beslöt vidare att protokollet ska justeras  

den 26 april 2017. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 2   

Svar på remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 
2017/2018 (T18) 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Trafikförvaltningen har påbörjat arbetet med trafikförändringar inför 

december 2017. De förslag på trafikförändringar som berör Spånga-

Tensta stadsdelsområde är exempelvis en ny direktlinje mellan Tensta 

och Karolinska, effektiviserade linjer samt tillfälliga avstängningar av 

pendeltågstrafiken. 

 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning ställer sig positiv till de förslag 

som innebär ökad turtäthet, trafikeringstid eller linjesträckning. 

Stadsdelsförvaltningen ser även positivt på förslaget på en ny 

direktlinje mellan Tensta och Karolinska.  

 

Däremot ser stadsdelsförvaltningen en risk för att boende i Nälsta eller 

Solhem kan drabbas av indragna busshållplatser om busslinje 118 

kortas av mellan Vällingby och Spånga station. Linje 118 är en viktig 

förbindelse i området och stadsdelsförvaltningen anser därmed att 

denna linje bör bevaras. Om busshållplatser dras in på denna linje 

behöver närtrafiken i området kompletteras. Vid de tillfälliga 

avstängningarna av Mälarbanan är det viktigt att tillgängligheten 

tillgodoses, exempelvis genom att ersättningsbussarna är tillgängliga, 

skyltningen vid Spånga station är tydlig och att väntplatser finns 

försedda. Närtrafiken till och från Spånga station behöver fungera 

även under avstängningarna. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 mars 2017.  

Dnr 1.5.1-205/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 
Sus Andersson m.fl. (MP) och Anna Jonazon m.fl.(S) och Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Vi instämmer i förvaltningens synpunkter på remissen men vill 

därutöver 

även framhålla följande: 

 

Goda kommunikationer med kollektivtrafik är viktiga av en rad skäl: 

minskad biltrafik ger positiva miljöeffekter, människor som inte har 

bil kan genom kollektivtrafiken ändå röra sig i staden. En god 

kollektivtrafik innebär också att vi kan öka framkomligheten på 

vägarna. Vi vill att stockholmarna erbjuds effektiva resor med låg 

miljö- och hälsopåverkan. 

 

Vi tycker att det vore olyckligt om kollektivtrafiken till och från 

Lunda försämras genom nedläggning på linje 546. 

 

Vi ser ett behov av ökad turtäthet på buss 517, såväl i rusningstid som 

på sena kvällar. Bussen används av såväl anställda i Lunda 

företagsområde som av elever som går skolan i Lunda. I rusningstid är 

många bussar fulla. På kvällstid är visserligen inte efterfrågan lika 

stor, men eftersom turerna är så sällsynta innebär det att de som 

jobbar kväll i området idag sannolikt hellre tar bil, om de kan. 

 

Vi vill framhålla behovet av en servicelinje mellan Tensta och 

Bromsten, eftersom många äldre flyttat till Fristad i samband med 

nedläggningen av Tensta servicehus. Att det är enkelt att ta sig mellan 

stadsdelarna är viktigt såväl för de äldre som för anhöriga som vill 

komma på besök. 

 

Även busstrafiken genom villaområdena i Bromsten, Sundby, Flysta 

och Solhem kan behöva ses över inte minst med anledning av det 

ökade antalen planerade hushåll. 

 

Buss 117 skulle redan idag behöva en översyn av turtätheten och 

eventuellt också dragning/placering av hållplatser. 
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I och med att flera olika byggprojekt kring Spånga station påverkar 

möjligheten att parkera där behöver också busstrafiken öka för att 

svara upp mot transportbehov av såväl pendlare som personer som ska 

handla i centrum. Infartsparkeringen är blockerad på grund av 

Mälarbanan, och andra parkeringar kommer att försvinna i samband 

med kommande bostadsbyggen.  

Vi vill också framhålla att stora bostadsbyggnadsprojekt är på gång på 

båda sidor järnvägen, sydost om Spånga station. Det är viktigt att 

landstinget redan nu planerar för goda kommunikationer till dessa 

områden. 

 

I samband med att Förbifarten färdigställs bör man också planera för 

busshållplats vid Hjulsta. 

 

Idag är kollektivtrafikförbindelsen mellan Tensta/Hjulsta och 

handelsplatsen i Barkarby onödigt krånglig. En färd som tar under 10 

minuter med bil tar 45 minuter med kollektivtrafiken. Vissa 

färdalternativ innebär en promenad på 2 kilometer, vilket inte är 

realistiskt om syftet är att handla. En direktförbindelse mellan 

stadsdelen och handelsplatsen vore därför på sin plats. 

 

Till sist vill vi också framhålla ett stort behov av att i kommande 

samråd och planering se över placeringen och utformningen av 

busstationen vid Spånga station”. 
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§ 3   

Utvärdering av Järva Rent Och Snyggt 

Beslut 
att Spånga-Tensta stadsdelsnämnd återremitterar rapporten för att 

även kontakt med föreningslivet ska inkluderas i utvärderingen 

 

att Spånga-Tensta stadsdelsnämnd uppdrar åt stadsdelsförvaltningen 

att till nämnden redovisa ett förslag för verksamheten föreningsstäd 

för år 2018 

 

Majoriteten ser mycket positivt på det arbete som många av stadens 

invånare gör för stadsdelen och sina medmänniskor genom 

föreningslivet.  

 

Järva rent och snyggt har varit ett projekt som syftat till att engagera 

lokala föreningar i miljöfrågor, såväl i närområdet som nationellt och 

globalt. Föreningsstädningen skulle också skapa arenor för möten 

mellan många olika etniska och kulturella grupper bland invånarna på 

Järva.  

 

Satsningen har nu funnits i 15 år. Den utvärdering som nu rapporteras 

till nämnden visar bland annat på ett behov av ökad transparens, och 

att kraven för ansökande föreningar behöver tydliggöras och 

eventuellt skärpas. Det är viktiga lärdomar inför beredningen av en 

fortsatt verksamhet.  

 

Eftersom själva grunden i föreningsstädet är föreningarna vill vi att 

utvärderingen av projektet också inkluderar föreningarnas medverkan, 

roll och engagemang. Vi ser fram emot även denna del av en 

utvärdering, som ska utgöra grunden för beslut om kommande 

verksamhet. 

 

Ärendet 
I syfte att utreda former för att fortsätta föreningsstäd inom ramen för 

ordinarie driftbudget har det i 2016 års verksamhetsplan ingått att 

utreda Järva Rent och snyggt och därefter i samverkan formulera 

inriktning och ramar för fortsatt verksamhet. Förvaltningen finner att 

det deltar många föreningar i föreningsstädet och att intresset för att 

delta är stort från föreningarnas sida. Förvaltningen finner också att 

verksamheten måste utvecklas på ett antal punkter. Slutligen finner 

utredningen att en fungerande styrgrupp måste återupprättas.  
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Utredningen har lett till att fortsatta diskussioner mellan Spånga-

Tensta och Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltningar har genomförts. Ett 

gemensamt mål är att nya rutiner för drift av Järva Rent och Snyggt 

inom ramen för den ordinarie verksamheten ska utarbetas inför 2018. 

Under år 2017 har medel avsatts för projektet Järva Rent och Snyggt i 

driftbudgeten Spånga-Tensta Stadsdelsnämnd.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 24 februari 2017. 

Dnr 1.2.6-173/2017 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Sus Andersson (MP) föreslog gemensamt för MP+ S+V 

att nämnden skulle återremittera ärendet.  

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(L) ställde sig bakom MP+S+V:s förslag om återremiss.  

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på om ärendet ska avgöras idag eller 

återemitteras. Stadsdelsnämnden beslutade att återremittera ärendet. 
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§ 4  

Rapport utvärdering av Civila Rådet 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga rapporten till 

handlingarna, 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att civila rådet ska 

upphöra, 

3. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att uppdra till 

stadsdelsförvaltningen att under hösten 2017 genomföra en 

nätverksträff med intresserade föreningar och idéburna 

organisationer i syfte att gemensamt utarbeta tydliga syften och 

mål för framtida nätverksträffar, 

4. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att resultatet av 

nätverksträffen ska presenteras för stadsdelsnämnden. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden beslutade den 23 april 2015, § 22, att inrätta ett råd 

för det civila samhället. I tjänsteutlåtandet (Dnr 1.1-200/2015) 

framgår syfte och inriktningen av civila rådet. Förvaltningen har valt 

att genomföra en utvärdering av civila rådet efter att det verkat i cirka 

ett år. Syftet med utvärderingen var att ta fram ett underlag för att 

bedöma om civila rådet fyllt den funktion som avsågs. 

 

Den 7 februari arrangerades en workshop som deltagarna i civila rådet 

deltog i. Där framkom förslaget att förvaltningen, i stället för att 

fortsätta driva det civila rådet, kan genomföra årliga nätverksträffar 

med intresserade föreningar och idéburna organisationer. 

Förvaltningen föreslår mot bakgrund av resultatet i utvärderingen, att 

nämnden beslutar att avveckla civila rådet i dess nuvarande form och 

ersätter det med årliga nätverksträffar för intresserade föreningar och 

idéburna organisationer.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 mars 2017. 

Dnr 1.1-039/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
20 april 2017 

Blad 9 

 

  

§ 5   

Återrapportering föreningsstöd 2010 till 2016 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att bordlägga ärendet. 

 

Ärendet 
Den 27 oktober 2016, § 12, beslutade nämnden att ge förvaltningen i 

uppdrag att återkomma till nämnden med resultatet av en 

genomlysning av stöd till föreningar som direkt eller indirekt getts 

från förvaltningen under åren 2010-2016. 

 

Totalt har det mellan åren 2010 till 2016 betalats ut 27,4 mnkr i medel 

till föreningar. Av dessa har 11,7 mnkr varit utbetalningar för 

städområden i projektet Järva rent och snyggt, och 8,9 mnkr avser 

föreningsbidrag. Övriga 7,1 mnkr är medel för till föreningar som 

utfört ett arbete av något slag, till exempel anordnat 

sommarlovsverksamhet, arbetat mot våldsbejakande extremism, 

handlett feriearbetare eller anordnat kulturverksamhet.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 1 mars 2017. 

Dnr 5.4-690/2016 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Sus Andersson (MP) föreslog gemensamt för MP+ S+V 

att nämnden skulle bordlägga ärendet.  

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(L) ställde sig bakom MP+S+V:s förslag om bordläggning.  

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på om ärendet ska avgöras idag eller 

bordläggas. Stadsdelsnämnden beslutade att bordlägga ärendet. 
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§ 6  

Miljöhandlingsplan 2017-2019 

Beslut 

1. Spånga-Tensta Stadsdelsnämnd beslutar att anta 

Miljöhandlingsplan 2017-2019, 

2. Spånga-Tensta Stadsdelsnämnd beslutar att uppdra till Spånga-

Tensta stadsdelsförvaltning att revidera miljöhandlingsplanen 

årligen i samband med verksamhetsplanen, 

3. Spånga-Tensta Stadsdelsnämnd beslutar att ge 

stadsdelsdirektören i uppdrag att vid behov flytta ansvaret för en 

aktivitet från en avdelning till annan inom Spånga-Tensta 

stadsdelsförvaltning. 

 

Ärendet 
Stockholm växer snabbt och står inför utmaningar för att livsmiljön 

såväl utom- som inomhus ska vara hållbar. Hållbar utveckling är ett 

brett begrepp och Stockholms stad strävar efter en social, ekologisk, 

ekonomisk och demokratiskt hållbar utveckling. Stockholms stads 

miljöprogram tydliggör stadens inriktning i arbetet för ett hållbart 

växande Stockholm. Stockholms stads miljöprogram gäller från 2016 

till och med utgången av 2019.  

 

I Spånga-Tensta stadsdelsnämnds verksamhetsplan för 2017 fastställs 

ett antal aktiviteter för att uppnå fullmäktiges inriktningsmål rörande 

ett klimatsmart Stockholm. I verksamhetsplanen fastställs bland annat 

att en miljöhandlingsplan ska utarbetas. Miljöhandlingsplanen ska 

komplettera stadens integrerade system för ledning och styrning (ILS) 

och  bidrar till att Stockholm stad uppnår miljömålen i 

miljöprogrammet.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 4 april 2017. 

Dnr 1.1-750/2016 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7   

Månadsrapport i april 2017 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna 

månadsrapporten. 

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning prognostiseras en budget i balans 

efter resultatöverföringar.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 11 april 2017. 

Dnr 1.2.1-123/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8   

Anmälan av delrapport från Kommissionen för ett socialt 
hållbart Stockholm 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga delrapporten till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Förskolan – En god investering i jämlika livsvillkor besvarar 

frågeställningen hur staden kan skapa ett jämnare deltagande i 

förskolan över staden och stärka förskolans roll i att skapa goda 

uppväxtvillkor för barn. I rapporten konstateras att deltagandet i 

förskolan är mest gynnsamt för barn från socioekonomiskt svaga 

förhållanden och kan vara betydelsefullt för barns utveckling och 

lärande långt senare i livet.  

 

För att skapa goda lärande- och utvecklingsmöjligheter framhåller 

forskningen förskolepersonalens kompetensnivå. Flera andra faktorer 

är också viktiga för att skapa en verksamhet av god kvalitet. 

Forskning lyfter vidare fram att de strukturella förutsättningarna 

behöver vara olika för att åstadkomma en likvärdig förskola. Generellt 

sett behöver andelen förskollärare vara större, barngrupperna vara 

mindre och personaltätheten högre i socioekonomiskt svaga områden.  

 

Rapportens rekommendationer är att öka deltagandet i förskolan 

bland barn från resurssvaga förhållanden, stärka likvärdigheten genom 

att höja den pedagogiska kvaliteten, utveckla förutsättningarna för att 

ge alla barn det stöd de behöver samt att främja socialt blandade 

förskolor. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 mars 2017. 

Dnr 1.6-180/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett särskilt uttalande. 

 

Bengt Porseby (L) anslöt sig till Ole-Jörgen Perssons m.fl. (M) 

särskilda uttalande. 
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”Särskilt uttalande 

Sociala hållbarhetskommissionen publicerade vintern 2016/2017 fyra 

nya delrapporter som berör demokrati, utbildning, arbetsmarknad och 

stadsplanering. Moderaterna/Alliansen välkomnar det arbete som har 

gjorts och ställer sig positiva till flertalet av förslagen i rapporterna. 

Med det sagt finns det även åtgärder som vi är djupt kritiska till och 

ställer oss frågande till dess genomförbarhet. Nedan redovisas 

synpunkter på respektive rapport.  

 

Medborgare med mandat  

Delrapporten medborgaren med mandat lyfter angelägna delar om 

demokrati och vikten av delaktighet. Demokrati är kärnan i det 

svenska samhället och ska värnas och främjas. Genom delaktighet och 

inflytande skapar vi stadsdelar som håller ihop och som människor 

vill fortsätta bo i.  

 

För oss är det också viktigt att stadens skattemedel används på ett 

effektivt sätt. Att ta del av invånarnas syn på hur deras miljöer kan 

förbättras är viktigt för både politiker och tjänstemän. Vi politiker är 

valda för att representera våra väljare och göra tuffa prioriteringar å 

deras vägnar genom en förmåga att se till helheten när vi fattar beslut. 

Idag finns möjlighet för medborgare att engagera sig i och påverka 

politiska beslut som rör deras närmiljö genom att exempelvis insända 

medborgarförslag, delta i samråd eller ha en dialog med lokala 

företrädare under stadsdelsnämndens frågestund. I slutändan är det 

dock folkvalda politiker som har ansvaret att väga samman intressen 

och göra prioriteringar. Vi ställer oss därför kritiska till förslaget om 

Medborgarbudgetar. Det riskerar att bli ett sätt att frånsäga sig det 

ansvaret och risken är påtaglig att engagerade särintressen, snarare än 

ett för stadsdelens invånare representativt allmänintresse, blir styrande 

i processerna.  

 

Stockholms stadsdelar ska vara levande stadsdel som är trygg för alla 

invånare som vistas här. Gallerior bidrar till att skapa mer liv och 

rörelse och lockar hit näringsidkare och andra verksamheter vilket 

både skapar arbetstillfällen och naturliga mötesplatser i stadsdelen. Vi 

ställer oss frågande till den till synes kritiska inställningen till 

galleriornas inverkan på stadsbilden och anser att skrivningarna kring 

detta är minst sagt otydliga. Mer folkliv och naturliga mötesplatser, 

oavsett om de omges av vad förvaltningen kallar ”vinstintresse” eller 

ej, kan snarare utgöra förutsättningar för att öka det demokratiska 

deltagandet genom att ge möjlighet till aktiviteter och dialoger i 

anslutning till mötesplatser, butiker och caféer. 
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För att kunna frigöra mer resurser till kärnverksamhet anser vi att 

staden regelbundet måste ompröva arbetssätt och strukturer för att 

kunna hålla kostnader för byråkrati, administration och onödigt 

krångel nere. Inom upphandlingsområdet finns möjlighet att hålla nere 

kostnader och samtidigt hålla uppe kvaliteten vid inköp av varor och 

tjänster så att stockholmarna får ut så mycket som möjligt av sina 

skattekronor. Alltför många och detaljerade krav i upphandlingar, så 

som sociala klausuler, driver dock upp kostnader och försvårar för 

många företag att kunna lägga anbud i en upphandling, vilket riskerar 

att ge sämre kvalitet för dyrare kostnad. 

 

Dold potential – hinder och möjligheter för ungas stockholmares 

etablering på arbetsmarknaden 

I delrapporten dold potential föreslås åtgärder som att rikta sociala 

klausuler i upphandlingar till särskilt prioriterade grupper, att utveckla 

ett arbete med arbetsdifferentiering samt att främja kompetensbaserad 

och icke-diskriminerande rekrytering.  

 

Att införa så kallade sociala krav i upphandling, som föreslås i 

rapporten, innebär att det offentliga ställer krav på att en viss andel av 

de anställda ska tillhöra en utsatt målgrupp för att företag ska få delta i 

en upphandling. Det är självklart att Stockholms stad ska säkerställa 

anständiga arbetsvillkor för medarbetare hos leverantörer som staden 

anlitar. Seriösa aktörer, rättssäkra arbetsförhållanden, transparenta 

upphandlingsmodeller och konkurrens på lika villkor ska prägla 

upphandlingar i Stockholms stad. Men samtidigt som vi måste värna 

goda villkor för jobben måste vi också värna de drivkrafter som får 

jobben att växa.  

 

Sociala krav i upphandlingsförfaranden innebär alltför stora 

begränsningar i företagens möjligheter att förädla sina produkter och 

tjänster på bästa sätt. Förslaget stänger därmed ute företag som måste 

anpassa sig till den verkliga marknadens krav för att överleva. I vissa 

fall skulle det kunna innebära att företag tvingas säga upp befintlig 

personal för att möta upphandlingskraven från staden. Ett annat 

tänkbart scenario är att en utrikesfödd person blir uppsagd för att ge 

plats åt en annan person från en av stadens definierade svaga grupper. 

Sociala krav vid upphandling blir då snarare integrationshämmande än 

främjande.  
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När det gäller förslaget om arbetsdifferentiering är det viktigt att 

understryka att många arbetsuppgifter som förekommer inom såväl 

förvaltningar som de flesta företag är specialiserade, systemberoende 

och kräver rätt kompetens. Därför kan differentiering av arbetet bli 

problematiskt. Både offentliga och privata aktörer är ofta 

intäktsfinansierade vilket också försvårar möjligheter att avsätta 

nödvändiga resurser för introduktion, handledning, mm. Med sagt 

innebär det inte att förslaget om arbetsdifferentiering ska avfärdas 

helt, men det behövs en noggrann analys för vilka yrkesområde och 

målgrupper där detta skulle kunna tillämpas. En arbetsdifferentiering 

får inte äventyra kvalitén på produkten eller tjänsten.  

Möjligheterna är dock begränsade då flera tjänster inom exempelvis 

myndighetsutövning och förskola kräver specifik utbildningsbakgrund 

eller legitimation.  

 

Staden där vi möts – Arkitektur och kultur i det offentliga 

rummet 

De två delrapporterna ”Staden där vi möts” och ”Från delad till enad 

stad” tar fasta på några synnerligen viktiga utgångspunkter. Det 

handlar om att bygga tätare och mer hållbart, ta bort fysiska barriärer 

och sätta in åtgärder för att öka rörligheten i det befintliga 

bostadsbeståndet. Tyvärr gör den socialdemokratiskt ledda 

majoriteten precis tvärtom – deras ord möts inte upp i handling – de 

cementerar den fysiska segregationen i Stockholm.  

 

Bland annat tar kommissionen upp att det går att överbrygga fysiska 

barriärer mellan stadsdelar och på så vis motverka negativa följder av 

rumslig segregation. Detta faktum påtalar vi gång efter annan i 

reservationer i såväl kommunfullmäktige som berörda nämnder.  

 

Genomförandet av miljonprogrammets glesa struktur har medfört en 

av de allra största samhällsutmaningarna vi har i Stockholm idag – 

segregerade stadsdelar. Detta faktum bekräftas också i delrapporten 

”Från delad till enad stad” – resurssvaga hushåll koncentreras till 

mindre attraktiva bostadsområden där välfärdsutvecklingen är sämre. 

Därtill kommer majoritetens beslut om nya nivåer för 

tomträttsavgälder leda till att denna situation cementeras i än större 

utsträckning. 

 

Kommissionen påpekar att enbart nybyggnation av bostäder inte 

kommer att räcka för att komma till rätta med bostadsbristen. 
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Detta har vi också påpekat vid otaliga tillfällen. Men nuvarande 

byggtakt kommer bara drygt halva bostadsbehovet att mötas. Vi 

instämmer helt med kommissionens slutsatser om att andra åtgärder 

behöver sättas in. Det handlar bland annat om att reformera 

flyttskatten för att främja rörligheten på marknaden och få ett bättre 

nyttjande av det befintliga beståndet. 

 

Delrapporten ”Staden där vi möts” tar fasta på värdet av rummet 

mellan husen, det vill säga gestaltningen av den offentliga miljön med 

parker och torg där vi alla kan vistas fritt och mötas. Vi instämmer i 

att otryggheten i stadsdelarna aktivt måste motarbetas. Detta är inte 

minst viktigt i våra utanförskapsområden där den grova brottsligheten 

har eskalerat bara det två senaste åren.  

När Stockholm växer med nya årsringar är det viktigt att bejaka mer 

än enbart kvantitet i bostadsbyggandet, vi måste även se gaturummet 

mellan husen som en del i arkitekturen. Det är därför bra att 

delrapporten även tar upp arkitekturens roll i det offentliga rummet. I 

det sammanhanget är det dock anmärkningsvärt att Stockholm ännu 

har något arkitekturprogram, trots att ett godkännande av Arkitektur 

Stockholm klubbades i stadsbyggnadsnämnden i november 2013.  

 

Den lärande skolan 

I delrapporten den lärande skolan lyfts insatser som infördes under 

Alliansens tid i majoritet och regeringsställning. I rapporten föreslås 

att flera av dessa borde utvecklas ytterligare. Däribland karriärtjänster 

för lärare där kollegialt lärande ingår, matematiklyftet och även vikten 

av en skolkultur som präglas av höga förväntningar på alla elever. Det 

är bra och välkommet.  

 

Vi delar även uppfattningen att det krävs tydligare uppföljning av 

stödinsatser till elever med behov för att säkerställa att insatserna når 

alla elever. Resultatspridningen mellan skolor utifrån elevernas 

socioekonomiska förutsättningar är fortsatt stor och har förstärkts 

jämfört med tidigare, trots att det socioekonomiska tillägget idag står 

för en betydande del av utbildningsnämndens budget. 

 

Moderaterna/ Alliansen har tidigare påpekat att systemet med 

tilläggsbelopp inte fungerar tillfredsställande samt föreslagit screening 

i övergång mellan förskola och grundskola för att hitta eleverna i tid, 

men vi har också tillskjutit medel för elever i behov av särskilt stöd. 

För att åtgärder och resurser ska vara effektiva krävs ordentlig 

uppföljning, utvärdering och styrning. Det är därför positivt att detta 

nu lyfts i rapporten”.  
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§ 9   

Utökad nattvandring 2017 

Beslut 
att återremittera ärendet för att tydliggöra urvalskriterier och vilka 

krav som ställs på deltagande föreningar. 

 

Majoriteten ser med stort allvar på utvecklingen av kriminalitet och 

otrygghet som förvaltningen tar upp i sitt tjänsteutlåtande. Öppen 

droghandel och skjutningar är problem som framför allt är polisens 

ansvar. Samtidigt har Stockholms stad och stadsdelsnämnden viktiga 

roller i det förebyggande och trygghetsskapande arbetet, och vi 

behöver utveckla detta arbete.   

 

Majoriteten ser positivt på det arbete som många av stadsdelens 

invånare gör för att öka tryggheten i stadsdelen. Nattvandring är en 

viktig del av detta.  

 

Förvaltningen föreslår nu en ny ordning med bidrag till föreningar 

som nattvandrar under vissa organiserade former, i syfte att 

åstadkomma en mer effektiv och ändamålsenlig nattvandring i 

stadsdelen. Vi delar bilden att det är viktigt att vuxna förebilder finns 

ute där ungdomar rör sig, och att nattvandringen behöver struktureras 

och förstärkas. 

 

Vi anser dock att förslaget brister.  

Om skattemedel ska användas för att finansiera föreningars 

verksamhet anser vi att det är viktigt med tydlighet och transparens i 

fördelning och urval. Det är också viktigt att föreningar som får bidrag 

verkar enligt demokratiska principer.  

 

Ärendet 
För att ytterligare främja och utveckla samverkan med civilsamhället i 

arbetet med ökad trygghet föreslår förvaltningen att nattvandring 

under år 2017 utökas.  

 

Stadsdelsförvaltningen har i år upprättat ett nytt arbetssätt med en 

garanterad minimibemanning med personal synlig ute i 

stadsdelsområdet med syfte att arbeta uppsökande, bidra till ökad 

vuxennärvaro samt att fånga upp ungdomar till meningsfulla 

fritidsaktiviteter. 
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Förvaltningen har undersökt hur andra kommuner arbetar med 

nattvandring. Polisen bekräftar betydelsen av nattvandring i arbetet 

för ökad trygghet och att det finns behov av samordning vad gäller 

nattvandring. Utifrån denna omvärldsorientering har förvaltningen 

funnit att en satsning bör göras för en mer effektiv och ändamålsenlig 

nattvandring i stadsdelen. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 12 januari 2017. 

Dnr 1.1-171/2017 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Sus Andersson (MP) föreslog gemensamt för MP+ S+V 

att nämnden skulle återremittera ärendet.  

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(L) ställde sig bakom MP+S+V:s förslag om återremiss.  

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på om ärendet ska avgöras idag eller 

återemitteras. Stadsdelsnämnden beslutade att återremittera ärendet. 
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§ 10  

Anmälningsärende avseende revisionsplan 2017 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga revisionsplanen för 

2017 till handlingarna. 

 

Ärendet 
På fullmäktiges uppdrag granskar revisorerna all verksamhet som 

bedrivs av stadens nämnder, bolag och stiftelser i den omfattning som 

följer av god revisionssed. I revisionsplanen redovisas granskningens 

innehåll och omfattning. Revisionsplanen är översänd till 

stadsdelsnämnden för kännedom.  
 

Granskningsarbetet avseende år 2017 genomförs under tiden 1 april 

2017 till och med 31 mars år 2018. 

 

Revisionsplanen bygger på en riskbedömning. Granskningen delas 

upp i grundläggande nämnd- och bolagsgranskning, 

fördjupad granskning samt större revisionsprojekt. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 februari 2017. 

Dnr 1.4-160/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11   

Delegation enligt lagen om vård av missbrukare i vissa fall 
(LVM) och förordnande enligt lagen med särskilda 
bestämmelser om vård av unga (LVU) 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att delegera till nedan 

namngivna gruppledare och socialsekreterare vid Socialjouren 

rätt att enligt 45 § 1 st, p 1 och 2 LVM, inom nämndens 

ansvarsområde, begära handräckning av Polismyndighet och, i 

särskilda fall, Kriminalvård. 

 

2. Nämnden förordnar nedan namngivna gruppledare och 

socialsekreterare vid Socialjouren med rätt att enligt 43 § 1 st 2 

p LVU, inom nämndens ansvarsområde, begära handräckning 

av Polismyndighet och, i särskilda fall, Kriminalvård. 

3. Nämndens tidigare delegeringar till och förordnanden av 

tjänstepersoner vid Socialjouren upphör att gälla. 

4. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd justerar paragrafen omedelbart. 

 

Ann Dahlgren, Daniel Colegate, Johan Christiansson, Agneta 

Engström, Lis-Mari Boija, Sanna Eriksson, Jennie Calminder, Maria 

Larsson, Inga-Lill Renhorn Källgren, Ulla Schöldström, Louisa Sesti, 

Lena Wedberg, Julissa Fällgren, Feryal Lövström, Liliana Pellegrino, 

Linnea Hanning, Sara Ideström, Martin Karls-son, Gertrud Kleberg, 

Sofia Larsson, Anna-Stina Wilhelmsson, Mira Fargallo-Dillner, 

Katrin Pettersson, Ida Carnesten, Lydia Hjalmarsson, Inger Åsebo, 

Agneta Borg-Bucknell, Mait Fred-lund, Liselotte Tronders, Anna 

Forsström, Oskar Williamsson, Idil Magan, Fanny Hällberg. 

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 8 april 2017. 

Dnr 1.1-200/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
20 april 2017 

Blad 21 

 

  

§ 12   

Svar på yttrande om granskning av samverkan i 
missbruks- och beroendevården 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på yttrandet till stadsrevisionen.  

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden har av stadsrevisionen fått yttrande om 

”Granskning av samverkan i missbruks- och beroendevården”, 

diarienummer 3.1.3-168/2016. Stadsrevisionen har lämnat 

rekommendationen att Stockholms läns sjukvårdsområde och 

socialnämnden i Stockholm stad behöver i samverkan med 

stadsdelsnämnderna gemensamt se över och stärka vårdkedjan, 

utveckla en skriftlig rutin för informationsöverföring samt se över när 

samordnad individuell vårdplanering (SIP) bör genomföras.  

 

Förvaltningen anser att den integrerade mottagningen med 

beroendevården och landstinget fungerar väl samt att det innebär 

samordningsvinster som gagnar medborgaren. Förvaltningen är 

positiv till att vårdkedjan ses över så att öppenvård kan erbjudas i 

snabbare och i direkt anslutning till slutenvård. De korta vårdtiderna 

inom slutenvården är ett problem då medborgaren vid utskrivning är 

medicinskt färdigbehandlad men inte i kondition att ta emot fortsatta 

insatser. Förvaltningen ställer sig positiv till en skriftlig rutin för 

informationsutbyte för bättre samordning. Vidare ser förvaltningen 

vinster med att kunna samverka med landstinget även med metoden 

Case Management. Vidare bör samtliga aktörer som deltar i SIP få 

ersättning och inte endast sammankallande aktör.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 17 mars 2017. 

Dnr 1.4-161/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Utseende av firmatecknare för Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att Christina Heglert 

upphör att vara firmatecknare och utanordnare för Spånga-Tensta 

stadsdelsnämnd. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att utse stadsdelsdirektör 

Per Kjellander till utanordnare och firmatecknare för Spånga-

Tensta stadsdelsnämnd. Nämnden beslutar även att Per Kjellander 

äger utse ett lämpligt antal ställföreträdare som utanordnare,  

3. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Varje nämnd ska utse utanordnare med rätt att på nämndens vägnar 

begära om utbetalning av pengar (betalningsbekräfta).  

 

Utanordnaren ska, enligt 3 kap 5 § Regler för ekonomisk förvaltning 

(Kommunal författningssamling för Stockholm 2014:01)  utse ett 

lämpligt antal ställföreträdare med samma befogenhet som 

utanordnaren. Stadsdelsnämnden har också rätt att bemyndiga 

stadsdelsdirektören att företräda nämnden och teckna dess firma. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 3 april 2017. 

Dnr 1.1-319/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   

Deltagande i konferens om utbyte av metoder mot ungas 
arbetslöshet  

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att en (1) medarbetare från 

förvaltningen deltar i följande konferenser i Prag; 23 till 24 maj 2017, 

vår/sommar 2017, och i Prag 2018 inom ramen för EU-projektet 

Exchange of Good Practice in Work with NEET youth.  

 

Ärendet 
Förvaltningen deltar genom avdelningen för individ och familj, 

ekonomiskt bistånd i projektet Exchange of Good Practice in Work with 

NEET youth. Projektet syftar till att medarbetare som arbetar med 

målgruppen unga utan arbete eller sysselsättning ska dela med sig till 

varandra om goda erfarenheter av arbetet med utsatta unga samt att ta 

fram en funktionell samarbetsmodell. 

 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner deltagande i de 

aktiviteter, inklusive konferenser i Prag maj 2017, vår/sommar 2017 samt 

2018, som ingår i projektet Exchange of Good Practice in Work with 

NEET youth för en (1) av förvaltningens medarbetare.  Resa, uppehälle 

och omkostnader bekostas av EU medel genom ERASUS+. Kostnad 

för förvaltningen består i medarbetares lön för arbetad tid. 
 

Deltagandet i projektet kommer att ge förvaltningen 

kompetensutveckling samt skapa nätverk inom EU. Genom att delta i 

projektet kommer förvaltningen att framförallt tillgodogöra sig goda 

exempel inom området samt förhoppningsvis kunna knyta nya kontakter 

för framtida samarbete inom nya EU projekt. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 17 mars 2017. 

Dnr 1.1-204/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Studieresa till kommunala förskolor i Reggio Emilia i Italien 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att bevilja två pedagoger från 

förskoleverksamheten i Spånga-Tensta att i tjänsten delta i ett 

sexdagars seminarium vid Reggio Emilia kommunala förskolor i 

Italien enligt förvaltningens förslag. 

 

Ärendet 
Som ett led i att utveckla och driva det pedagogiska arbetet framåt har 

deltagarna sökt och blivit antagna till Reggio Emilia Institutets 

Pedagogistautbildning. I utbildningen ingår ett sexdagarsseminarium 

vid Reggio Emilia kommunala förskolor. Logi ingår i utbildningen. 

Kostnader för resan är avsatt inom förskolans budget. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 13 mars 2017. 

Dnr 1.1-127/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16   

Studieresa till Danmark och England inom EU projektet 
Sverige Bygger Nytt, ett arbetsmarknadsprojekt för jobb 
inom byggsektorn 

Beslut 
Spånga Tensta stadsdelsnämnd beslutar att en (1) medarbetare från 

stadsdelsförvaltningen deltar i följande studieresor; 23 till 24 april 

2017 till Danmark och vår/sommar 2017 till England, inom ramen för 

projektet EU-projektet Sverige Bygger Nytt. 

 

Ärendet 
Förvaltningen deltar genom avdelningen för individ och familj, 

ekonomiskt bistånd i EU-projektet Sverige Bygger Nytt som partner 

till projektägaren Arbetsförmedlingen.  

 

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner deltagande i 

studieresor till Danmark och England under våren/sommaren 2017, 

som ingår i projektet Sverige Bygger Nytt för en (1) av förvaltningens 

medarbetare.  Resa, uppehälle och omkostnader bekostas av EU 

medel genom Europeiska Socialfonden.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 21 mars 2017. 

Dnr 1.1-209/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17   

Svar på skrivelse om snöröjning och halkbekämpning 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lämna tjänsteutlåtandet 

som svar på skrivelsen. 

 

Ärendet 
En skrivelse om vinterväghållning har den 17 november 2016, § 27, 

anmälts till Spånga-Tensta stadsdelsnämnd med anledning av det 

kraftiga snöfallet natten till den 9 november 2016.  

 

Enligt skrivelsen skedde vinterväghållningen då inte i den 

utsträckning som är nödvändigt och i skrivelsen föreslås därför att en 

separat skrivelse om problematiken skickas till Trafikkontoret.  

 

Mängden snö som kom i Stockholm den 8-9 november 2016 var inte 

ett normalläge enligt stadens rutiner för snöröjning. Trots den stora 

mängd snö som föll kunde viktiga samhällsfunktioner bibehållas. Det 

förekom dock viss problematik med vinterväghållningen, både vad 

gäller entreprenörernas förberedelser och stadens kommunikation med 

entreprenören. Trafikkontoret har fått i uppdrag att utvärdera 

vinterväghållningen den 8-9 november och har utifrån den preliminära 

utvärderingen pekat ut flera utvecklingspunkter inom arbetet.  

 

Med hänsyn till att Trafikkontoret har fått i uppdrag att utvärdera 

vinterväghållningen den 8-9 november samt tagit fram strategier för 

utveckling av arbetet så bedömer stadsdelsförvaltningen att en 

skrivelse till Trafikkontoret inte behöver skickas.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 februari 2017. 

Dnr 1.6-756/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 18   

Svar på skrivelse om regnbågsflaggor i Spånga-Tensta 
under pride-veckan 2017 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att återremittera den 

delen av skrivelsen som rör uppdraget att ta kontakt med 

organisationen Stockholm Pride för att undersöka möjligheterna 

för att arrangera ett seminarium eller liknande i stadsdelen under 

Pride-veckan för att belysa HBT-personers livsvillkor i förorten.  

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna Spånga-

Tensta stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande som svar på övrigt 

förslag i skrivelsen, 

3. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att flaggning med 

regnbågsflaggor ska genomföras under Pride-veckan 2017. 

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning har fått skrivelsen 

”Regnbågsflaggor i Spånga-Tensta under Pride-veckan 2017”. 

Skribenten föreslår att stadsdelsförvaltningen ska flagga med 

regnbågsflaggor under Stockholms Pridevecka. Under föregående år 

omgavs flaggningen av händelser som hot mot personal, vandalisering 

och stöld. Enligt skribenten är det än viktigare att hissa 

regnbågsflaggor under 2017 för att påvisa att stadsdelsförvaltningen 

stödjer HBT-personers rätt till jämlika levnadsvillkor och att 

stadsdelsförvaltningen inte viker sig för sabotage och vandalisering.  

 

Förvaltningen har fyra flaggstänger till förfogande för uppsättning av 

regnbågsflaggor under 2017. Mot bakgrund av tidigare års händelser 

beräknar stadsdelsförvaltningen med samma kostnader i år. Arbetet 

kommer att bekostas med demokratimedel.   

 

Utifrån ett verksamhetsperspektiv har förvaltningen inget att erinra 

mot förslaget att föra regnbågsflaggan på förvaltningens flaggstänger 

under Stockholms Pridevecka.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 mars 2017. 

Dnr 1.6-103/2017 
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Förslag till beslut 
Ole-Jörgen Persson (M) yrkar att Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

beslutar att återremittera den delen av skrivelsen som rör uppdraget att 

ta kontakt med organisationen Stockholm Pride för att undersöka 

möjligheterna för att arrangera ett seminarium eller liknande i 

stadsdelen under Pride-veckan för att belysa HBT-personers 

livsvillkor i förorten.  

 

Vidare yrkar Ole-Jörgen Persson (M) att överlämna Spånga-Tensta 

stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande som svar på övrigt förslag i 

skrivelsen. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer proposition på Ole-Jörgen Perssons (M) 

återremissyrkande varvid hon finner att nämnden beslutat bifalla 

återremissyrkandet.  

 

Ordföranden ställer därefter proposition på Ole-Jörgen Persson (M) 

yrkande att överlämna Spånga-Tensta stadsdelsförvaltnings 

tjänsteutlåtande som svar på övrig fråga i skrivelsen varvid hon finner 

att nämnden beslutat i enlighet med yrkandet.  
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§ 19  

Svar på skrivelse rörande delegation om beslut av särskilt 
boende för äldre 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 

Ärendet 
Bengt Porseby (L) har lämnat in en skrivelse till stadsdelsnämnden 

med förslag om att alla avslagsbeslut gällande särskilt boende för 

äldre ska tas i den sociala delegationen. Syftet med ändring av 

delegationen är enligt förslagsställaren att bidra till tolkningen av 

stadens riktlinjer samt att säkerställa att riktlinjerna upprätthålls.  

I skrivelsen framförs att det är en hälso- och trygghetsfrämjande 

faktor att få komma till ett tryggt och anpassat boende. Vidare 

beskrivs att det finns det många äldre som borde få plats på servicehus 

eller vård- och omsorgsboende men som får avslag. Samt att 

kommunfullmäktiges riktlinjer inte verkar ha fått genomslag då oro 

och ensamhet hos äldre ska tillmätas större betydelse vid bedömning 

av rätten till särskilt boende.  

 

I jämförelse med andra stadsdelsnämnder hade Spånga-Tensta under 

2015 en låg andel avslag gällande boende. Revisorsgranskningen 

Tryggt boende inom äldreomsorgen (dnr 3.1.3-165/2016) visade att 

samtliga granskade nämnder vid avslag säkerställer behovet av tryggt 

boende genom alternativa insatser. Förvaltningens anser att de 

individuella bedömningarna inte blir mer likvärdiga genom att minska 

tjänstemännens delegation. Förvaltningen förslår att detta lämnas som 

svar på skrivelsen.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 19 mars 2017. 

Dnr 1.6-100/2017 

 

Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) ställde sig bakom förvaltningens 

förslag. 
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Bengt Porseby (L) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Sus Andersson (MP) ställde förslagen mot varandra och 

fann att nämnden hade beslutat att anta MP+ S+V:s förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av Bengt Porseby (L) till förmån för eget 

förslag: 

 

”Förslag till beslut 

1. Att bifalla förslaget i skrivelsen att ändra delegationsordningen så 

att ärenden som avser ansökan om plats på särskilt boende ska 

underställas sociala delegationen för avgörande när förslag till 

beslut är att inte bevilja den sökande plats. 

 

2. Att därutöver anföra följande: 

 

Det är en hälso- och trygghetsfrämjande faktor att få komma till ett 

tryggt och anpassat boende. Vi kan konstatera att i staden som helhet 

går det inte att se att de ändrade riktlinjerna, där ålder, ensamhet och 

oro ska tillmätas större vikt vid bedömningen av rätt till särskilt 

boende, har fått någon som helst effekt. Tanken med förändringen av 

riktlinjerna har dock naturligtvis varit att den inte ska vara endast 

kosmetisk, utan att nya riktlinjer ska stärka den äldres rätt till ett bra 

boende. 

 

I revisorernas granskning 2015 Tryggt boende inom äldreomsorgen 

(dnr 3.1.3-165/2016)  påvisades mycket stora skillnader mellan 

stadsdelarna vad gäller hur många som blir beviljade plats på 

servicehus – även om just Spånga-Tensta har en högre beviljandegrad 

än staden som helhet.  

I granskningen har det vidare framkommit att det råder otydlighet vad 

gäller kriterierna för beviljande av vård- och omsorgsboende samt 

servicehus. 

  

Förvaltningen anför att likvärdigheten i den individuella bedömningen 

inte på ett bättre sätt skulle kunna upprätthållas genom att minska 

delegationen hos tjänstemännen. 
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Liberalerna vill att alla äldre som är över 85 år och som så vill ska få 

flytta till servicehus eller vård- och omsorgsboende. I avvaktan på att 

så blir fallet bör delegationsrätten vid avslagsbeslut flyttas från 

förvaltningens tjänstemän till den sociala delegationen. Det ger ännu 

en kontrollmekanism för den  enskilde att riktlinjerna verkligen följs, 

och bidrar till att skapa praxis kring hur riktlinjerna ska tillämpas”. 
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§ 20  

Svar på medborgarförslag gällande skolvägsmiljö 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att avskriva ärendet. 

 

Ärendet 
Medborgarförslag gällande skolvägsmiljö inkom till 

stadsdelsförvaltningen den 20 januari 2017.  

 

Förvaltningen har  fastställts att berörd sträcka ligger utanför 

stadsdelsförvaltningens parkmark. Berörd vägsträckning omfattas i 

SISAB:s ansvarsområde. Medborgarförslaget faller därför utanför 

stadsdelsförvaltningens ansvar. Ärendet har översänts till SISAB för 

vidare handläggning.  

 

Stadsdelsförvaltningen föreslår därmed att stadsdelsnämnden beslutar 

att avskriva ärendet om förändrad skolvägsmiljö med avseende till 

vägsträckans placering och ansvarsfördelning.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 mars 2017. 

Dnr 1.2.4-051/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) lade fram ett 

särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Att värna om våra minsta medborgare är av yttersta vikt och 

motionären sätter fingret på en väldigt viktig fråga. Barns trygghet har 

en självklar hög prioritet i trygghetsarbetet och vi ställer oss bakom 

andemeningen i motionärens skrivelse och hoppas på en bra, trygg 

och snabb lösning i ärendets fortsatta handläggning”. 
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§ 21   

Anmälan av medborgarförslag gällande lekplats 
Fornminnesparken 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag 

att bereda inkommet medborgarförslag gällande lekplats 

fornminnesparken 

 

Ärendet 
Inkommet medborgarförslag gällande lekplats Fornminnesparken. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 mars 2017. 

Dnr 1.2.4-074/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 22   

Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga 

tjänstemannabesluten till handlingarna. 

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 29 mars 2017. 

Dnr 1.1-125/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 23   

Anmälan av protokoll från rådet för funktionshindersfrågor 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga protokoll från den 7 

mars 2017 till handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor sammanträde den 7 

mars 2017 anmäldes. 

Dnr 1.1-006/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 24   

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
mars 2017 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 25  

Kurser och konferenser 

Inget togs upp. 
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§ 26  

Information, nämndens och förvaltningens frågor 

I pärm på sammanträdet anmäldes inkomna protokoll med mera, § 26, 

bilaga 1. 

 

- Anna Jonazon (S) frågar om hur planerna är för Järva rent och 

snyggt, om de även kommer städa i till exempel Flysta, Solhem, 

Sundby och Bromsten. 

 

- Förvaltningen återkommer med svar. 


